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Protokół - PROJEKT 

z XLV sesji Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 28 lutego 2023 r.  

XLV sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu 

Gminy Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00. Obrady prowadził Przewodniczący 

Rady Gminy Pawłowice Damian Herman. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Ad. 1 

Szanowni Państwo, otwieram XLV sesję Rady Gminy Pawłowice. Informuję, że sesja jest 

transmitowana online oraz nagrywana, w związku z powyższym zwracam uwagę, aby 

podczas sesji nie ujawniać danych osobowych. Administratorem danych osobowych 

utrwalonych na nagraniach jest Wójt Gminy Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są  

w celu transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji  

na podstawie artykułu 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym oraz artykułu 18 ustęp 

3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. Więcej informacji na temat zasad 

przetwarzania danych osobowych można znaleźć na stronie BIP gminy Pawłowice. Witam 

wszystkich radnych, którzy uczestniczą sesji. Witam wójta i zastępcę wójta, kierowników 

referatów i jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych powiatowych, witam 

przedstawicieli szkoły wojskowej: Pana pułkownika Ireneusza Zalasę, podpułkownika 

Piotra Janosza, podporucznika Krystiana Bacę. Witam mieszkańców, którzy obserwują 

obrady poprzez transmisję. Radnych proszę o potwierdzenie obecności na tabletach. 

Stwierdzam, że w obradach uczestniczy 15 radnych. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ad. 2 

Przedstawiam porządek sesji:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XLIV sesji z dnia 24 stycznia 2023 r. 

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2023-2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oddziału przygotowania 

wojskowego w Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Jana Pawła II w Pawłowicach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Społecznej Komisji Mieszkaniowej  

do opiniowania wniosków o najem lokalu mieszkalnego lub najem socjalny lokalu oraz 

w sprawie zamiany lokalu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości gruntowej 

położonej na terenie Pawłowic. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości trybie 

bezprzetargowym położonej w Pielgrzymowicach w pobliżu przy ul. Miarki. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice 
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1) powołanie 3-osobowej Komisji skrutacyjnej 

2) poinformowanie o sposobie głosowania 

3) głosowanie w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice – 

głosowanie tajne 

4) poinformowanie o wynikach głosowania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice 

1) przyjmowanie zgłoszeń kandydatów na przewodniczącego 

2) poinformowanie o sposobie głosowania 

3) głosowanie w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice – 

głosowanie tajne 

4) poinformowanie o wynikach głosowania 

5) podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice – 

głosowanie jawne. 

15. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zakończenie obrad.  

Czy ktoś ma uwagi, bądź poprawki do porządku obrad? W związku z tym pozwolę sobie 

przejść do trybu siedzącego. Przechodzimy w takim razie do punktu trzeciego. 

Ad. 3 

Zatwierdzenie protokołu z XLIV sesji z dnia 24 stycznia 2023 roku. Projekt protokołu radni 

mieli udostępniony na tabletach, jest udostępniony w BIP-ie, nie wpłynęły żadne poprawki, 

w związku z czym protokół uważam za przyjęty.  

Ad. 4 

Wiceprzewodniczącego rady Grzegorza Cyrulik proszę o odczytanie wykazu pism jakie 

wpłynęły do rady w okresie międzysesyjnym.  

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym to jest  

od 24 stycznia 2023 roku do 28 lutego 2023 roku: pismo nr 1 Informacja o działalności 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Pawłowicach za rok 2022, pismo nr 2 Wniosek o odwołanie 

Przewodniczącego Rady Gminy, nr 3 Odpis wyroku Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gliwicach w sprawie Uchwały Rady Gminy z dnia 8 maja 2020 roku 

nr XVI/168/2020 w przedmiocie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionej młodzieży, nr 4 Zawiadomienie o wszczęciu postępowań nadzorczych  

w sprawie stwierdzenia nieważności uchwał Rady Gminy Pawłowice nr XLIV/440/2023  

z dnia 24 stycznia 2023 roku w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie gminy Pawłowice, nr XLIV/447/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie 

Gminnego Ośrodka Kultury w Pawłowicach i trzecia uchwała nr XLIV/448/2023 z dnia  

24 stycznia 2023 roku w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Pawłowicach, pismo numer 5 zaproszenie od Rady Powiatu Pszczyńskiego dla 

Przewodniczącego Rady na posiedzenie Komisji Spraw Społecznych, pismo numer 6 

stanowisko Rady Rodziców dotyczące opinii na temat pracy Dyrektora ZSP Pawłowice  

i pismo numer 7 odpis prawomocnego postanowienia w sprawie wymierzenia grzywny  

w przedmiocie skargi organu nadzorczego na uchwałę Rady Gminy w sprawie przyjęcia 

lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży. Wszystkie pisma. Dziękuję 

bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo.  
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Ad. 5 

Poproszę Pana Wójta, Zastępcę Wójta o informację z działalności międzysesyjnej. 

ZASTĘPCA WÓJTA GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Dzień dobry Państwu. Przedstawię sprawozdanie z działalności Wójta, Urzędu oraz 

jednostek organizacyjnych w okresie międzysesyjnym tj. od 23 stycznia do dnia 

dzisiejszego. Wykonanie budżetu gminy: dochody wykonano w wysokości 12% planu, 

natomiast wydatki zostały wykonane w wysokości 5,6 % planu. Zadłużenie gminy na dzień 

31 styczeń wynosi 3 462 157 zł. W referacie podatków i opłat trwają czynności 

sprawdzające dotyczące złożonych deklaracji na podatek od nieruchomości rolnej i leśnej 

od osób prawnych za rok 2023 oraz na podatek od środków transportowych. Zakończyły 

się również prace związane z wymiarem podatku dla osób fizycznych. Za bieżący rok 

wydano 7209 decyzji. W Referacie Gospodarki Przestrzennej Geodezji i Mienia w związku 

ze zwiększonym zainteresowaniem gruntami rolnymi zostało ogłoszonych 7 przetargów  

na dzierżawę gruntów rolnych. Przetargi będą odbywały się w miesiącu marcu i kwietniu. 

Dla potrzeb zakupu nieruchomości przy ul Mickiewicza w Pawłowicach została sporządzona 

wycena nieruchomości. Wyniki wyceny przedstawiono pełnomocnikowi w celu dalszego 

prowadzenia negocjacji. W referacie również trwają prace nad przygotowaniem informacji 

o stanie mienia komunalnego według stanu na koniec 2022 roku. W zakresie inwestycji 

trwa projektowanie dróg. W dalszym ciągu trwają pracę na zadaniach: budowa drogi 

gospodarczej przy DK81 pomiędzy ulicą Myśliwską i ulicą Strumieńską z budową chodnika 

ścieżki pieszo-rowerowej oraz przejścia dla pieszych przez DK81 oraz nadal prowadzone 

jest projektowanie przebudowy mostu w ciągu ulicy Lipowej w Golasowicach. Zaś dla 

zadania przebudowa ulicy Pieczarkowej oraz budowa drogi gminnej równoległej do ulicy 

Polnej trwa postępowanie o wydanie decyzji ZRID. Otrzymaliśmy postanowienie  

od Wydziału Architektury w zakresie wyjaśnień do dokumentacji projektowej do którego 

ustosunkuje się biuro projektowe. W zakresie budowy drogi wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą pomiędzy DW933 ulicą Pszczyńską a ulicą Zapłocie w Pawłowicach została 

podpisana umowa z biurem projektowym z terminem opracowania dokumentacji  

do stycznia 2024 roku. Kolejne zadanie projektowe to przebudowa odcinka ulicy 

Mickiewicza wraz z budową drogi obsługującej tereny inwestycyjne w Pawłowicach i tutaj 

otrzymaliśmy koncepcję projektową, która została przesłana do weryfikacji do Katowickiej 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej, która finansuje przedmiotową dokumentację. Po 

zaakceptowaniu firma będzie kontynuowała prace projektowe, które powinny zakończyć 

się w grudniu bieżącego roku. Przeprowadzono również postępowania i podpisano umowę 

na wykonanie dokumentacji projektowych oświetlenia drogowego w ramach funduszu 

sołeckiego i tutaj chodzi o projekt oświetlenia ulicy Granica w Pawłowicach oraz projekt 

oświetlenia przy DW 938 ulica Cieszyńska w Golasowicach. W zakresie zadań budowlanych 

drogowych trwa budowa ulicy Podlesie w Pielgrzymowicach oraz modernizacja 

infrastruktury transportu publicznego i tutaj z uwagi na uzyskanie w grudniu ubiegłego 

roku oraz w lutym bieżącego, zamiennych pozwoleń na budowę dla lokalizacji car parku  

w Krzyżowicach i w Pawłowicach został podpisany z wykonawcą aneks terminowy 

zakończenia robót budowlanych do 27 marca bieżącego roku. Prace, które są prowadzone 

na terenie gminy przez innych zarządców dróg, to jest budowa chodnika w ciągu drogi 

powiatowej ulicy Wyzwolenia w Pawłowicach na odcinku od skrzyżowania ulicy Zapłocie  

do skrzyżowania z ulicą Szybową i tam zakończono już budowę kanalizacji deszczowej, 

trwają prace związane z wykonaniem konstrukcji pod chodnik. Kolejne zadanie to poprawa 

bezpieczeństwa powodziowego poprzez przebudowę systemu odwodnienia Centrum 

Pawłowic. I tu rozpoczęły się już prace rozbiórkowe, budowa kanalizacji będzie postępować 

od wjazdu z parkingu przy ulicy Zjednoczenia do ulicy Mickiewicza. W zakresie przebudowy 

ulicy Zebrzydowickiej w Pielgrzymowicach Powiat otrzymał dotacje w wysokości 4 miliony 

złotych na realizację tego zadania i tutaj gmina Pawłowice wspólnie z Powiatem dołożą  

po 1 700 000 zł ze swoich budżetów i wówczas to zadanie będzie mogło być realizowane. 

W temacie całorocznego utrzymaniu dróg trwają prace z akcją zima, to już taka końcówka. 

1 marca bieżącego roku zostanie podpisana umowa na remonty cząstkowe dróg gminnych. 
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Zakończenie tych remontów pozimowych potrwa do końca kwietnia. Podpisano również 

umowę na wykonanie w terenie docelowej organizacji ruchu na drogach gminnych  

w sołectwach Krzyżowice i Warszowice. Termin realizacji tego zadania upływa z końcem 

maja bieżącego roku. Złożony również został wniosek do Urzędu Wojewódzkiego  

w Katowicach na dofinansowanie remontu nawierzchni ulicy Gajowej w Warszowicach  

i Górniczej w sołectwie Osiedle Pawłowice. W zakresie inwestycji kubaturowych zadania 

projektowe: budowa skateparku w sołectwie Warszowice pierwszy etap - nadal oczekujemy 

na odesłanie poprawnej dokumentacji przez biuro projektowe z Lublina. Po otrzymaniu, 

uzupełnieniu dokumentacji wznowimy postępowanie o udzielenie pozwolenia na budowę. 

Podpisano również umowę na wykonanie dokumentacji projektowej budowa akustycznej 

ścieżki sensorycznej na terenie placu zabaw w sołectwie Jarząbkowice. Podpisano również 

umowę z biurem projektowym na przebudowę sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej  

w Warszowicach. Opracowana zostanie najpierw koncepcja w terminie do marca bieżącego 

roku, natomiast zakończenie prac projektowych przewidziano na 2 czerwca bieżącego roku. 

W zakresie prac budowlanych: budowa sali gimnastycznej wraz z rozbudową Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Krzyżowicach. Uzyskaliśmy już pozytywny odbiór przez 

Państwową Straż Pożarną z Pszczyny i w dniu 17 lutego zostało zgłoszone zakończenie  

do PINBUD-U w Pszczynie. Po zakończeniu pozytywnego odbioru przez Komisję oraz 

uzyskaniu pozytywnej decyzji nowe obiekty zostaną przekazane do użytkowania. Trwają 

również prace związane z adaptacją pomieszczeń w Szkole Podstawowej  

w Pielgrzymowicach. W zakresie budowy Domu Ludowego w Krzyżowicach odbyło  

się robocze spotkanie na budowie w sprawie budowy kanalizacji deszczowej. Wykonawca 

czeka na zatwierdzenie przez Starostwo Powiatowe czasowej organizacji ruchu, która 

pozwoli na budowę zjazdu z drogi powiatowej. Termin zakończenia prac na tym zadaniu, 

to jest 15 grudzień 2024 roku. Kolejne zadanie to zagospodarowanie terenów  

w Pawłowicach przy ul. Biskupa Pawłowskiego i tu zostało ogłoszone postępowanie 

przetargowe. Otwarcie ofert jest planowane na 6 marca. Zadanie przebudowa placu zabaw 

przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Golasowicach, tutaj trwa przygotowanie 

dokumentacji do postępowania przetargowego. W zakresie zadań wodociągowo-

kanalizacyjnych. Podpisana została umowa na opracowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej dla zadania inwestycyjnego przebudowa sieci wodociągowej ulicy Reymonta 

- Długa w Golasowicach. Planowany termin zakończenia prac projektowych to 31 lipiec 

bieżącego roku. W ramach projektu dofinansowanego z Rządowego Funduszu Polski Ład 

poprawa bezpieczeństwa przeciwpożarowego trwają prace na zadaniach przebudowa sieci 

wodociągowej wzdłuż DW 938 do ulicy Bolesława Prusa w Golasowicach i drugie zadanie 

przebudowa sieci wodociągowej przy ulicy Pszczyńskiej i Żorskiej w Warszowicach.  

W Gminnym Zespole Komunalnym w okresie międzysesyjnym realizowano szereg zadań, 

w trakcie są procedury odbiorowe w zakresie uzyskania pozwolenia na użytkowanie 

pomieszczeń socjalnych i higieniczno-sanitarnych dla brygad roboczych  

w modernizowanym budynku Gminnego Zespołu Komunalnego pracownicy GZK wykonali 

szereg prac malarskich i remontowych na budynkach komunalnych oraz prowadzili 

cykliczne prace związane z wycinką drzew, uzupełnianiem ubytków na drogach jak  

i sprzątaniem przystanków. Aktualnie prowadzony jest remont pomieszczeń higieniczno-

sanitarnych w rejonie stołówki w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Pawłowicach.  

W Referacie ochrony środowiska i rolnictwa w miesiącu lutym rolnicy składali wnioski  

o zwrot podatku akcyzowego za zakupiony olej napędowy wykorzystywany do produkcji 

rolniczej . Mieszkańcy również na bieżąco składają wnioski o dotacje na wymianę źródeł 

ciepła. Aktualnie zostało złożonych 18 takich wniosków. W Ośrodku Pomocy Społecznej  

w ramach tak zwanej rządowej tarczy energetycznej realizowane są dla mieszkańców 

wnioski na dodatek energetyczny, wsparcie odbiorców energii elektrycznej oraz refundacji 

podatku VAT za dostarczone paliwa gazowe w roku 2023. Dotyczy to tylko gospodarstw, 

które ogrzewają się gazem i spełniają jednocześnie kryterium dochodowe. Ośrodek również 

złożył wniosek do Programu Korpus Wsparcia Seniorów. Program będzie realizowany do 31 

grudnia bieżącego roku. Realizacja programu obejmuje w swoim zakresie codzienną pomoc 

osobom potrzebującym wsparcia oraz dostęp do tak zwanej opieki na odległość. Tak zwana 
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teleopieka. Od 1 marca Ośrodek Pomocy Społecznej będzie realizował prace społecznie 

użyteczne. Również OPS przystąpił do programu opieka wytchnieniowa edycja 2023 rok. 

Każda osoba zakwalifikowana do tego programu może otrzymać wsparcie w wymiarze  

do 170 godzin usługi opieki wytchnieniowej. W OPS-ie również w okresie międzysesyjnym 

odbywały się spotkania zespołu interdyscyplinarnego. Z uwagi na trwający sezon zimowy 

osoby bezdomne przebywające na terenie gminy nadal otrzymują wsparcie w postaci 

gorącego posiłku, odzieży używanej oraz mają możliwość tymczasowego pobytu w lokalu 

socjalnym w sołectwie Jarząbkowice. Grupa osób niepełnosprawnych spotyka się w każdą 

środę w Osiedlowym Domu Kultury w Pawłowicach i kontynuowane są również spotkania 

grupy wsparcia dla osób doznających przemocy w rodzinie. Spotkania odbywają się w OPS 

co dwa tygodnie. W zakresie spraw obywatelskich podpisano umowy na prowadzenie zajęć 

pozaszkolnych z programem profilaktycznym dla młodzieży w okresie od lutego do czerwca 

bieżącego roku. Jak również została podpisana umowa na realizację programu Zdrowy 

Przedszkolak. Ogłoszono konkurs na opracowanie programu praktyki zdrowotnej  

w zakresie profilaktyki zaburzeń depresyjnych wśród dzieci i młodzieży w wieku od 12  

do 18 roku życia, dzieci uczęszczających do szkół na terenie gminy Pawłowice. Program 

jest zaplanowany na lata od 2023 do 2027. Na terenie gminy trwają zebrania 

sprawozdawcze w jednostkach Ochotniczych Straży Pożarnych. Zebrania odbyły się już  

w sołectwach Jarząbkowice, Pielgrzymowice i Pawłowice. 23 lutego odbyło się również 

spotkanie Zarządu Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej. 22 lutego w Centrum Kultury 

odbyło się spotkanie z parami, które obchodziły 50-lecie, 55-lecie oraz 60-lecie zawarcia 

małżeństwa. Podczas spotkania w imieniu prezydenta wręczył parom obchodzącym 50-

lecie zawarcia małżeństwa medale za długoletnie pożycie małżeńskie oraz upominki 

ufundowane przez gminę. W spotkaniu wzięło udział 27 par z terenu gminy. W Gminnym 

Zespole Oświaty wprowadzono szereg bieżących spraw takich jak rozliczanie dotacji, 

sporządzanie sprawozdań, przygotowanie dokumentacji. Zorganizowano również cykliczne 

spotkanie Wójta z dyrektorami szkół i przedszkoli, na którym poruszono między innymi 

sprawy związane z przemocą i bezpieczeństwem w rodzinach i szkołach. W Gminnym 

Ośrodku Sportu w okresie międzysesyjnym odbyła się dyskoteka na lodzie, zorganizowano 

wieczór saunowy, zorganizowano wyjazd na narty i do basenów termalnych na Słowację. 

W dniach od 24 do 26 lutego na lodowisku odbył się 13 Turniej Pawłowic w curlingu. 

Odebrano również projekt budowlany w Gminnym Ośrodku Sportu odebrano również 

projekt budowlany instalacji fotowoltaicznej na budynku Gminnego Ośrodka Sportu oraz 

złożono wniosek wraz z dokumentacją do Starostwa Powiatowego w celu uzyskania 

pozwolenia na budowę. 10 lutego ogłoszono przetarg na realizację drugiego etapu 

modernizacji Centrum Multidyscyplinarnego w Pawłowicach. Otwarcie przetargu 

zaplanowane jest na 3 marca. W dalszym ciągu oczekujemy z Powiatu na uzyskanie 

pozwolenia na budowę zaplecza sportowego na boisku w Warszowicach. W okresie 

międzysesyjnym Gminna Biblioteka Publiczna zorganizowała spotkania między innymi  

w ramach Podróżnika Pasjonaty, Klubu Czytelnika. We wszystkich filiach bibliotecznych 

zorganizowano warsztaty dla najmłodszych nawiązujące tematycznie do obchodzonych 

Walentynek i Światowego Dnia Kota począwszy od lutego biblioteka poszerzyła również 

swoją ofertę skierowaną do osób z dysfunkcją wzroku, umożliwiając wypożyczanie 

cyfrowego odtwarzacza książek mówionych. Biblioteka pozyskała bezpłatnie urządzenie  

w ramach współpracy ze Stowarzyszeniem pomocy osobom niepełnosprawnym. W okresie 

międzysesyjnym Gminny Ośrodek Kultury zorganizował warsztaty teatralne dla uczniów 

Grupa musicalowa 'm' zaprezentowała na sali widowiskowej swoje najnowsze widowisko 

Golden Over. Odbyła się również dyskoteka dla dojrzałych, w której udział wzięło 80 osób. 

W lutym miał miejsce kolejny koncert z cyklu wieczór z klasyką. W galerii otwarto wystawę 

prac malarskich Anny Stoszek - Skrobosz. Wystawa potrwa do 20 marca. Ponadto 

odbywały się cotygodniowe spotkania seniorów, prowadzone były warsztaty w izbie 

regionalnej. W Referacie Promocji i Integracji Europejskiej przygotowano prezentację  

na zebrania sołeckie w Warszowicach i Pawłowicach. 10 lutego odbyła się uroczystość Firma 

z tradycjami. Laureatką nagrody została firma GAKRA z Pielgrzymowic, 22 lutego  

na antenie telewizji TVT wyemitowano program o gminie Pawłowice. Złożono wniosek  
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o dofinansowanie zadania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 2023 rok 

dotyczące remontu dróg gminnych w miejscowości Pawłowice, Warszowice, to jest ulica 

Gajowa Warszowice i ulica Górnicza w Pawłowicach. Całkowita wartość inwestycji to  

2 670 000 zł z czego dofinansowanie to 50% wartości inwestycji. Ponadto w okresie 

międzysesyjnym Wójt uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Stowarzyszenie 

Gmin Górniczych dotyczące środków finansowanych ze Sprawiedliwej Transformacji.  

W spotkaniu uczestniczył profesor Jerzy Buzek, Anna Jedynak Wicemarszałek 

Województwa Ślląskiego oraz Małgorzata Staś dyrektor do spraw transformacji regionu. 

Odbyło się również spotkanie w Komendzie Powiatowej Policji w Pszczynie. Spotkanie 

dotyczące bezpieczeństwa w całym powiecie. Został również przez Pana Wójta wysłany 

apel do Marszałków Sejmu i Senatu dotyczący wysokich podwyżek cen energii cieplnej  

i proponowanych zmian w przepisach prawa w tym zakresie. W okresie międzysesyjnym 

27 stycznia rozpoczęła również pracę na stanowisku Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 

w wyniku przeprowadzonego konkursu Pani Halina Hanzlik-Grabiec. Odbyły się również 

spotkania, cykliczne spotkanie Wójta z sołtysami, na których sołtysi zgłaszają bieżące 

swoje uwagi i odbyły się również zebrania sołeckie w Pawłowicach oraz w Warszowicach. 

W Warszowicach zebranie miało charakter sprawozdawczo- wyborczy. W wyniku 

przeprowadzonych wyborów sołtysa w Warszowicach został wybrany Pan Wojciech 

Szymura. Proszę teraz Pana Wójta o zabranie głosu. 

Sprawozdania stanowią zał. nr 2 do protokołu. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Szanowni Państwo, organ pomocniczy jakim jest Rada sołecka, rady sołeckie, na czele ich 

stoją sołtysi. W kolejnych wyborach, które się odbyły w tym roku w Warszowicach po 12 

latach sołtysowania, po 12 latach pracy Rady sołeckiej Pan Andrzej Szaweł zakończył swoją 

kadencję i to związku z tym chcieliśmy podziękować za pracę na rzecz samorządu 

gminnego, na rzecz Warszowic. Wszyscy z tego tytułu chcieliśmy dzisiaj podziękować Panie 

Andrzeju. To dla Pana podziękowanie na piśmie, również dla Rady sołeckiej, bo Rada 

sołecka również się zmieniła. Dziękujemy bardzo i chcemy wręczyć te podziękowania, 

skromny upominek i oczywiście kwiaty. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Panie Wójcie dziękuję przede wszystkim za te słowa, ja i Rada sołecka przez 12 lat nic 

żeśmy nie zrobili, tak to czuję. W ogóle takie te podziękowania są bo są. Dziękuję za te 

piękne kwiaty. Przede wszystkim te kwiaty podaruję pani Ewie, bo ona mi to od początku 

jak zostałem sołtysem mówiła nie szalej, daj sobie spokój, bo oni ci kiedyś podziękują. I 

tak się to stało, podziękowano Radzie sołeckiej i mnie. Także dziękuję, mieszkańcom 

jeszcze nie będę dziękował, bo dalej będę urzędował w biurze sołtysa, w każdy poniedziałek 

od 17:00 do 18:00, a z mieszkańcami jeszcze się spotkam. Także to są takie podziękowania 

wie Pan, ja je przyjąłem. Dziękuję. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Szanowni Państwo kadencja jedna, druga, trzecia się zakończyła. W wyniku wyborów 30 

stycznia na sołtysa w sołectwie Warszowice został wybrany sołtysem Wojciech Szymura. 

Wojciech Szymura jest dzisiaj tu na sali, jest również tutaj z przedstawicielami nowej Rady 

sołeckiej. Panie Sołtysie, Szanowni Radni chcemy życzyć pomyślności, satysfakcji z tej 

pracy i oby dalej Warszowice rosły, oby kwitły. Aby te kolejne elementy, które  

w krajobrazie Warszowic powstają jak już przyznany dworzec kolejowy, jak te oświetlenie 

na szybkiego ruchu no i oczywiście inicjatywa należy do nowej Rady Sołeckiej, ażeby te 

zadania sobie można było spisywać i również uczestniczyć tu w gminie.  Wręczymy 

tradycyjne kalendarze. Serdecznie gratulujemy. 

Ad. 6 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 
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Przechodzimy w takim razie do punktu szóstego. Poproszę Przewodniczących Komisji o 

informację, na początek Przewodniczącą Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego Panią 

Karolinę Szymaniec-Mlicką. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

Dziękuję, w okresie międzysesyjnym komisja odbyła 2 posiedzenia w dniu 21 lutego oraz 

28 lutego. W dniu 21 lutego w części wspólnej z Komisją Działalności Społecznej radnym 

została przedstawiona informacja na temat odmowy uzgodnienia koncesji dla Jastrzębskiej 

Spółki Węglowej. Opiniowaliśmy także projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Zespole Szkół Ogólnokształcących 

imienia Jana Pawła II w Pawłowicach. Tradycyjnie już opiniowaliśmy uchwały budżetowe, 

budżet gminy oraz zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. Poruszaliśmy problem 

progów zwalniających na ulicy Krzyżowej w Pielgrzymowicach, zaopiniowaliśmy także 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości zamiennej. 

Opiniowaliśmy także projekt uchwały w sprawie powołania Społecznej Komisji 

Mieszkaniowej do opiniowania wniosków o najem lokalu mieszkalnego, czy projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej 

w Pielgrzymowicach przy ulicy Miarki. Radnym została przedstawiona także informacja  

na temat podjęty przez Rade Powiatu Pszczyńskiego o woli podjęcia współpracy  

z jednostkami samorządu terytorialnego Powiatu Pszczyńskiego w celu utworzenia Klastra 

Energii Powiatu Pszczyńskiego. W części właściwej dla Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego radnym została przedstawiona strategia rozwoju gminy i odbyła się dyskusja 

na ten temat. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Przewodniczący Komisji Działalności Społecznej Pan Zbigniew Dusza. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Dzień dobry, Komisja Działalności Społecznej obradowała również dwa razy jak 

przedstawiła tu Pani przewodnicząca. W części przeznaczonej na Komisję Działalności 

Społecznej omawialiśmy funkcjonowanie placówek szkolnych i przedszkolnych na terenie 

gminy w dobie pandemii. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję, poproszę Przewodniczącą Komisji rewizyjnej Panią Helenę Materę. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Dziękuję, Komisja rewizyjna nie odbyła żadnego posiedzenia w okresie międzysesyjnym. 

Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję i Przewodniczącego Komisji skarg wniosków i petycji Tomasz Żukowskiego. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI TOMASZ ŻUCHOWSKI 

Dziękuję, w okresie międzysesyjnym komisja nie odbyła żadnego posiedzenia. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję. Przechodzimy w takim razie do rozpatrywania zasadniczych punktów dzisiejszej 

sesji. Materiały i projekty uchwał były omawiane na posiedzeniu Komisji Gospodarki  

i Mienia Komunalnego wraz z Komisją Działalności Społecznej w dniach 21 i 28 luty 2023 

rok. Projekty uchwał radni mają udostępnione na tabletach, a mieszkańcy mają je widoczne 

w BIP-ie.  

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Pawłowice 

na lata 2023-2028. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 6 głosów 

za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji? W związku z tym przechodzimy do głosowania 



8 
 

nad podjęciem uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy 

Pawłowice na lata 2023- 2028.  

Uchwała nr XLV/450/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Pawłowice na lata 2023-2028 została podjęta 15 głosami za. Uchwała 

stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za, 

oraz Komisję Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? W związku z tym przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy Pawłowice na rok 2023.  

Uchwała nr XLV/451/2023  w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/425/2022 Rady 

Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023 

została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski. 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oddziału przygotowania 

wojskowego w Zespole Szkół Ogólnokształcących imienia Jana Pawła II w Pawłowicach. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego  

9 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za i 1 wstrzymującym. Czy ktoś 

chciałby zabrać głos w tym punkcie? W związku z tym głosujemy podjęcie uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Zespole 

Szkół Ogólnokształcących imienia Jana Pawła II w Pawłowicach.  

Uchwała nr XLV/452/2023 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego w Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Jana Pawła 

II w Pawłowicach została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 5 do 

protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski. 

Czy w związku z tym możemy poprosić jakiegoś przedstawiciela szkoły wojskowej o głos? 

Podpułkownik Piotr Janusz. 

PODPUŁKOWNIK PIOTR JANUSZ 

Witam serdecznie. Podpułkownik Piotr Janusz. Obecnie pełnię funkcję Szefa Wojskowego 

Centrum Rekrutacji w Tychach. Jak wiecie na moim terenie będzie to druga szkoła, która 

mam nadzieję, że po głosowaniu pozytywnym jak słyszeliśmy dostanie oczywiście przydział 

i będziemy mogli otworzyć oddział przygotowania wojskowego. Jestem z tego bardzo 

dumny, ponieważ uczniowie, którzy przystąpią do egzaminów i zostaną wcieleni do takiej 

klasy wojskowej będą mieli nadzór Ministra Obrony Narodowej, będą mieli szkolenie 

przeprowadzone przez żołnierzy z regularnej jednostki wojskowej, zobaczymy jeszcze 

której, tego nie wiemy, będą dotowani, będą mieli umundurowanie, wyposażenie w szkole 

również dotowane przez Ministra Obrony Narodowej i jestem pewien, że ranga tej szkoły, 
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również wzrośnie. Bo mamy tam klasę wojskową prowadzoną dzięki Panu dyrektorowi, 

uczniowie mają sporo materiałów wojskowych, ale uczą się bo chcą. Tutaj w oddziale 

przygotowania wojskowego też będą oczywiście chętnie przyjmowani, natomiast będą 

mogli jeździć do jednostek wojskowych i tam również nabierać praktyk, czego dzisiaj nie 

mamy. Dlatego oddział przygotowania wojskowego daje wiele dodatkowych możliwości  

i chociażby po tym uczniowie tych klas będą mieli tak jakby skróconą służbę w dobrowolnej 

zasadniczej służbie i będą mieli dodatkowe przepustki do tego, aby w przyszłości stać  

się żołnierzami. Dlatego bardzo się cieszę, że na moim terenie kolejna szkoła będzie miała 

taką możliwość. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo Podpułkownikowi Piotrowi Januszowi. Przechodzimy do punktu 10. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Społecznej Komisji Mieszkaniowej do opiniowania 

wniosków o najem lokalu mieszkalnego lub najem socjalny lokalu oraz w sprawie zamiany 

lokalu. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego 9 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś chciałby 

w punkcie 10 zabrać głos? W związku z tym przechodzimy do głosowania nad podjęciem 

uchwały w sprawie powołania Społecznej Komisji Mieszkaniowej do opiniowania wniosków 

o najem lokalu mieszkalnego lub najem socjalny lokalu oraz w sprawie zamiany lokalu.  

Uchwała nr XLV/453/2023 w sprawie powołania Społecznej Komisji 

Mieszkaniowej do opiniowania wniosków o najem lokalu mieszkalnego lub najem 

socjalny lokalu oraz w sprawie zamiany lokalu została podjęta 15 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 6 do protokołu.  
Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości gruntowej 

położonej na terenie Pawłowic. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 6 głosów 

za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? w związku z tym przechodzimy do 

głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie 

nieruchomości gruntowej położonej na terenie Pawłowic. 

Uchwała nr XLV/454/2023 w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie 

nieruchomości gruntowej położonej na terenie Pawłowic została podjęta 15 

głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu.  
Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym położonej w Pielgrzymowicach w pobliżu przy ulicy Miarki. Projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 

9 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś chciałby podjąć 

dyskusję W tym punkcie? W związku z tym przechodzimy do głosowania nad podjęciem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym 

położonej w Pielgrzymowicach w pobliżu ulicy Miarki. 

Uchwała nr XLV/455/2023  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

trybie bezprzetargowym położonej w Pielgrzymowicach w pobliżu przy ul. Miarki 

została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 8 do protokołu.  
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Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice. 

Informuję, że 6 radnych na ogólną liczbę 15 radnych złożyło wniosek o odwołanie 

przewodniczącego Rady. Wszyscy radni zapoznali się ze złożonym wnioskiem, ponieważ 

został on udostępniony radnym na tabletach w dniu 7 lutego 2023 r. Wniosek spełnia 

wymogi artykuł 19 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, zgodnie z którym odwołanie 

przewodniczącego następuje na wniosek co najmniej 1/4 ustawowego składu Rady Gminy 

w trybie określonym w ust. 1, czyli w taki sposób w jaki odbywa się wybór 

przewodniczącego, to jest bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu rady w głosowaniu tajnym. Czy ktoś chce zabrać głos zanim 

przystąpimy do powołania komisji skrutacyjnej, której zadaniem będzie m.in. 

przeprowadzenie głosowania w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy 

Pawłowice Damiana Hermana? W związku z tym ja rozpocznę dyskusję. Zawsze byłem 

dumny, że jestem Warszowiczaninem. Kiedy biegałem maratony, a było ich kilkanaście, 

biegałem jako członek naszej społeczności. Kiedy byłem na rocznym stażu w angielskiej 

szkole prywatnej podkreślałem, że jestem z Warszowic. Bez dwóch zdań było mi miło, 

kiedy później jeden z mieszkańców Warszowic pokazał mi egzemplarz tygodnika Echo,  

w którym znalazł się artykuł o mnie. Dlatego też to w Warszowicach powstała sekcja 

curlingowa, dzięki której dzieci z całej gminy mogły i mogą poznać smak bycia Mistrzem 

Polski, smak bycia na Mistrzostwach Świata Juniorów, a nawet na Młodzieżowych 

Igrzyskach Olimpijskich. Byłem dumny z Warszowic do czasu zebrania wiejskiego odnośnie 

funduszu sołeckiego w 2018 roku. Na tym zebraniu niestety było wiele słownej agresji 

pomiędzy sołtysem a przedstawicielami jednej z wiejskich organizacji. Po raz pierwszy nie 

byłem dumny, że tak wygląda wieś w której się wychowałem i mieszkałem. Notabene 

pokłosiem tego zebrania była próba skłócenia mnie z pewną istotną osobą we wsi, bowiem 

określono że nawet Herman nie głosował na pewien projekt. Osoba ta jednak nie dodała, 

że ja nie głosowałem na żaden projekt, bo byłem w Komisji skrutacyjnej i uznałem, że 

wstrzymam się od głosu. Wtedy jednak uznałem że spróbuję skoordynować pracę, by 

kolejne zebrania przebiegały w bardziej przyjacielskiej atmosferze. Dlatego wiosną 2019 

roku podjąłem rozmowy z różnymi przedstawicielami warszowickich organizacji  

o powołaniu w pewnym sensie rady, by nie powielały się pomysły i płynnie przeprowadzić 

kwestię funduszy sołeckich. Okazało się, że wszyscy z którymi rozmawiałem byli chętni do 

współpracy poza jednym. Nie dość tego, zostało to zrzucone na Radę sołecką, że ona nie 

widzi sensu, tylko jak rozmawiałem później z jednym z jej członków, to określił on, że nie 

było takich rozmów. Wtedy przestałem wierzyć w słowa tego człowieka. Następna była 

sprawa przejęcia przez Radę sołecką dolnej sali w OSP. Przedstawiciele Rady sołeckiej 

pojawili się na komisji rady, ale nikt nawet nie pomyślał by mnie o sprawie poinformować, 

bo jak określono jestem spokrewniony z bliską osobą ze straży. Jakby zapominając, że 

jeszcze bliżej byłem spokrewniony ze świętej pamięci członkiem Rady sołeckiej. Wtedy 

całkowicie już przestałem ufać. Jeszcze wcześniej ten Pan określił, że zrobi wszystko jeśli 

chodzi o remont ulicy Boryńskiej, tak jak ja zawsze popieram kwestie związane z ulicą 

Pszczyńską. Było moim dużym rozczarowaniem, kiedy w protokole objazdu sołectwa 

Krzyżowic i Warszowic w 2017 nawet nie wspomniano o tej ulicy. Odwołanie byłego 

Przewodniczącego nie było moim marzeniem. Pan Grzegorz może potwierdzić, że broniłem 

się przez parę miesięcy mimo dużych nacisków. Pan Szaweł określił, że chodziłem po 

radiach, co było kłamstwem. Wiele rzeczy, które mówi ten Pan jest niezgodne  

z rzeczywistością. Na zebraniu wiejskim mówił, że curlerzy dostają stypendia  

po 12 miesięcy, co jest nieprawdą. Że na tor curlingowy wydano do tej pory 2 000 000,  

co jest nieprawdą. Ostatnio na komisji określił, że od 2000 roku mówił wśród sołtysów,  

że chce skatepark, co jest nieprawdą. Mówi się, że ja skłóciłem Warszowice. To jakim 
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cudem, kiedy określiłem na zebraniu wyborczym, że marzy mi się by sołtys łączył a nie 

dzielił, dostałem największe brawa. Na ostatniej komisji określił ten Pan, że ja hejtowałem 

z całym zespołem i że przez 12 lat Rada sołecka i Pan nic nie zrobiliście i kompletne dno. 

Więc oświadczam, że nigdy nie określiłem, że nic nie zrobiliście i muszę określić, że Pana 

słowa to kłamstwa. Dlaczego pieniądze, które poszły na curling, nie poszły na kontenery. 

Pytanie, dlatego że tylko dzięki curlingowi ten projekt miał szansę zdobyć fundusze  

z projektu Sportowa Polska, ale to było już wcześniej objaśniane. Na dodatek modernizacja 

dotyczy całego lodowiska a nie tylko toru curlingowego. Doskonale Pan wie. Ostatnio  

na komisji Pan insynuował, że stypendia dla curlerów były załatwiane. Rozumiem w takim 

razie, że oskarża Pan Pana Duszę, który w Komisji stypendialnej zasiada od lat.  

A insynuacja, że wybory w Warszowicach były nieuczciwe, trzeba się zastanowić kto był 

organizatorem wyborów, kto był przy wpisywaniu osób na listę, zdaje się, że członkowie 

starej Rady Sołeckiej. Samo dwukrotne zapewnienie, że sołtys nie weźmie udziału  

w wyborach jeśli nie zostanie przeproszony. Nie został przeproszony. Nie jest dla mnie 

problemem, że mam być odwołany. To co mnie boli to to, że ten Pan jest Waszym liderem. 

Pan pełen wulgaryzmu i nieprawdy. A już największym smutkiem, że ten Pan przez 

nienawiść do mnie chce karać dzieci i młodzież. Na ten moment jeśli chodzi o stypendia 

dostaje je dwóch curlerów. Ja ze swej strony dziękuję. Pan Zbigniew Dusza proszę. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Dziękuję. Zostałem tutaj jak gdyby wywołany do odpowiedzi, ale i sam się też wywołałem, 

bo ja jestem jedną z tych osób, która się tam podpisała. Proszę Państwa jest to dla mnie 

niekomfortowa sytuacja, że rozpatrujemy tu taką sprawę, ale muszę powiedzieć, że skoro 

Pan Przewodniczący już raz był w takiej sytuacji, bo z jego przyczyny odwołaliśmy 

Przewodniczącego, którym był Pan Przewodniczący Andrzej, to byłem pewny że potrafi 

jakoś współpracować z Radą sołecką, że będzie ponad to. Rada sołecka jest tą instytucją, 

która jest najbliżej mieszkańców, a sami Państwo widzicie, że kłótnie strasznie 

dezorganizują pracę. A kto na tym traci? Najbardziej mieszkańcy, a nigdy nie było takiej 

sytuacji proszę Państwa jak ja byłem radnym, bo jestem już długo radnym, żeby 

Przewodniczący stawał przeciwko starej Radzie, czy tam nowej Radzie, albo przeciwko 

sołtysowi, nie wyobrażam sobie. Mało tego zawsze był za radnymi, bronił radnych, czego 

sam doświadczyłem będąc młodym radnym nie raz mi się dostało, także bardzo ubolewam 

nad tym, że to się tak dzieje, aczkolwiek ja popieram curling w odróżnieniu do innych, nie 

wiem czy inni nie popierają też, bo to jest jednak rzecz, która świadczy o tym, że w tych 

Pawłowicach coś się dzieje. Także jestem za curlingiem, ale nie podoba mi się ta sytuacja, 

że nie potrafi Przewodniczący stanąć ponad te wszystkie kłótnie, po prostu, żeby nie było 

tych kłótni to będzie o dużo, dużo lepiej, bo jesteśmy tutaj dla mieszkańców, a nie dla 

dlatego żeby rozgrywać jakieś między sobą sytuację. Dziękuję ślicznie. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Proszę mi wierzyć, że ja chciałbym współpracować i dziękuję za curling. 

Pan Andrzej Szaweł poproszę. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Pozwoli Pan Panie Herman, że nie będę dorównywał do Pańskiego poziomu intelektualnego, 

bo słowa pogardy mnie przerażają. Kłamałeś Pan we wtorek. Kłamiesz Pan dalej,  

ale mniejsza z tym. Awantura była we wtorek tydzień temu, sami żeście Państwo słyszeli. 

Wróciłeś Pan również do mojej pracy i tak dalej. Ja Pana się nie czepiałem odnośnie mojego 

odwołania, co wtedy żeście mnie odwołali, to trzeba być naprawdę bezczelnym, żeby 

przyjechać do mnie do domu gdzie siedzi żona w sobotę, gdzie córa maluje płot i z miną 

misjonarza, mówisz mi Pan, żebym się podał do dymisji. Powiedziałem Panu, dlaczego? No 

bo mamy większość 2 głosów. W porządku, nie rozumiem Panie Herman jak można być 

takim człowiekiem. Na co dzień kreujesz się Pan na porządnego, bogobojnego człowieka. 

W niedzielę jako półkościelny zasiadasz Pan 5 m w ławce od ołtarza. Zbierasz Pan ofiarę 

po Kościele do koszyczka w czasie Mszy. Można by pomyśleć prawie święty człowiek, 

porządny katolik, ale rzeczywistość jest inna. To Pan zorganizowałeś i przewodziłeś grupie 
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hejterskiej, która doprowadziła do zniszczenia ludzi, którzy przez 12 lat robili wszystko, 

aby sołectwo Warszowice wyglądało ładnie a ludziom żyło się coraz lepiej i bezpiecznie. To 

Pana kłamstwa, obłuda, narcyzm mogły doprowadzić do tragedii. Choć jeszcze może się 

tak stać proszę Państwa. Oczywiście zrobił to Pan rękami innych, bo słowa w hejcie 

internetowym o Radzie sołeckiej i sołtysie są niegodne każdego radnego, a co dopiero 

Przewodniczącego Rady. Radny składał przysięgę i ma obowiązek pracować na rzecz 

wszystkich mieszkańców gminy a nie załatwiać swoje partykularne interesy i to metodami 

które są karalne, bo hejt podlega proszę Państwa karze. Na zakończenie chciałbym 

powiedzieć, że oprócz wykształcenia dobrze byłoby posiadać jakieś średnie wyobrażenie  

o życiu i co najmniej podstawowe wychowanie kultury osobistej. Żadna uczelnia nie uczy 

szacunku osobistego do innych. O człowieku nie świadczy wykształcenie, talent, ale to jak 

traktuje innego człowieka. Przykro mi, ale Pan tego nie posiadasz. Także bardzo bym prosił, 

żebyś Pan dalej nie powtarzał tych słów, które hejtowaliście że Rada sołecka i sołtys nic 

nie robili i tak dalej, że na pierwszym miejscu ma być curling czy kontenery i tak dalej. 

Naprawdę proszę Pana przestań Pan kłamać i dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję, ze swej strony poprosiłbym tylko o dowody. Jeżeli Pan twierdzi, że ja hejtowałem, 

to bardzo chętnie bym się spotkał z dowodami. Dziękuję, Pani Karolina Szymaniec - Mlicka. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

Dziękuję bardzo, na wstępie chciałam tylko sprostować Panie Zbigniewie, nie z jego 

przyczyny odwołanie Pana Andrzeja Szawła z funkcji Przewodniczącego. Proszę mi 

uwierzyć, Pan Damian Herman był ostatnią osobą, która dążyła do tego. To on był pewnym 

stoperem naszych działań i nie z jego przyczyny to się zadziało co się zadziało, żebyśmy 

mieli jasność, żebyśmy tu nie przypisywali komuś rzeczy, których nie było. Ja 

przysłuchiwałam się temu, co było na ostatniej komisji i naszły mnie takie refleksje. 

Sprawdziłam sobie ustawę o samorządzie gminnym i tam w artykule 19 punkt drugi jest 

wskazane, że zadaniem przewodniczącego jest wyłącznie organizowanie pracy Rady oraz 

prowadzenie jej obrad. On nie ma jakichś dodatkowych uprawnień, nie jest jakimś 

nadradnym. Takie tworzymy tutaj pewne przeświadczenie, że przewodniczący to jakiś 

radny wyższy od innych. Nie, on tylko i wyłącznie ma organizować pracę Rady. I do tego 

ja osobiście nie mam zastrzeżeń. Pan Zbigniew też ostatnio mówił, że nie ma. I to mógłby 

być powód dla którego możemy go odwołać. Każdy z Państwa będzie głosował jak chce. 

Ale jedna rzecz mnie zastanawia, bo bardzo często na komisji i teraz też to wybrzmiało 

słowo 'hejt'. My musimy troszkę mieć chyba grubszą skórę. Zdecydowaliśmy się na pewną 

działalność publiczną, siłą rzeczy jesteśmy poddawani krytyce, komuś się podobają nasze 

działania, komuś się nie podobają nasze działania. Jeżeli my wszystko będziemy nazywać 

hejtem, to nie wiem, czy to jest właściwa droga, którą powinniśmy iść. Powinniśmy być 

trochę gotowi na krytykę i wydaje mi się, że takim największym wyrazem krytyki i oceny 

naszej działalności są właśnie wybory. Czy to wybory samorządowe, czy to wybory  

na sołtysa. Ja nie będę tutaj dochodzić kto ma rację w Warszowicach, jak to było  

w Warszowicach, bo nie jestem mieszkanką Warszowic, ale mieszkańcy Warszowic 

zdecydowali jak zdecydowali. Dokonali pewnej zmiany. Może się okazać, że w przyszłych 

wyborach za pięć lat znowu dokonają zmiany. Taka jest kolej rzeczy. To były wybory, 

poddajemy się wtedy ocenie mieszkańców, więc ja tu nie widzę kwestii tego, że wybory  

i sytuacja w Warszowicach miałyby wpływać na to, czy my odwołujemy przewodniczącego, 

czy nie odwołujemy przewodniczącego tak. Wydaje mi się, że sprawa Warszowic powinna 

zostać rozwiązana w Warszowicach, a nie na sesji, czy na Komisjach Rady Gminy. A jeszcze 

jedna rzecz mi się nasuwa, jeśli chodzi o hejt, bo Państwo wolicie to słowo. W różnych 

rozmowach, w różnych spotkaniach przypomnijcie sobie Państwo, czy nigdy Wy nie 

powiedzieliście niczego niestosownego, niewłaściwego, czy nawet zahaczającego o Kodeks 

Postępowania Karnego w stosunku do drugiego radnego, bo chyba nikt z nas, powtarzam 

nikt z nas, bo to nie jest tak, że ja jestem święta, zdarzały się nam różne wypowiedzi. Więc 

się nad tym też zastanówmy zanim będziemy rzucać słowa hejt. A to, że powinniśmy być 
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przygotowani na krytykę naszej działalności powinno być dla nas jasne w momencie startu, 

a jeżeli ktoś z Państwa ma z tym problem, to naprawdę chyba najbardziej hejtowanym 

sołtysem jest sołtys Osiedla Pawłowice. Możecie porozmawiać z nim jak on sobie z tym 

radzi. Dziekuję. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Ad voce wypowiedzi Pani. Wiadomo, że Pani będzie bronić Pana Pana Hermana, tylko czy 

Pani była na innych zebraniach wiejskich, oprócz w Warszowicach, gdzie było na zebraniu 

wiejskim prawie 250 osób. Chwileczkę, doskonale Pani wie, że był to hejt przez cały 

tydzień, to nie było jedno słowo, że tam ktoś komuś powiedział. Tak to wyglądało i dlatego 

oburzona była Rada sołecka, mieszkańcy również, dlatego tyle ludzi przyszło, bo nie 

wiadomo jeszcze jak się to wszystko skończy. Wiadomo, że mieszkańcy o tym decydują. 

Mogło to być normalne zebranie. Tak było 4 lata temu, gdzie też przyszło 140 ludzi. 

Startował jeden Pan, ja startowałem. Skończyło się to, że dostałem 120 głosy, on dostał 

20 parę. Ręce żeśmy sobie podali. Ja już to mówiłem. Tylko dziwne, że teraz było tyle. 

Wiadomo, że Pani będzie bronić. Ja twierdzę, że to nie jest też prawdą, wszystko co Pani 

mówi. Akurat się Pani zjawiła z Panem Żuchowskim na tym zebraniu i tak dalej, a nigdy  

na żadne zebranie Pani nie jeździła.  

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

To jest nie prawda co Pan w tej chwili mówi, bo byłam także na zebraniu wiejskim swego 

czasu w Pawłowicach. Jeżeli temat jest gorący, wtedy w Pawłowicach był to temat strefy, 

to wtedy pojawiłam się na zebraniu żeby zobaczyć jak reagują mieszkańcy. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

To żeśmy byli wszyscy, bo tam też było 300 ludzi. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

A nie, nie. Ja nie mówię o tym zebraniu, które było w Domu kultury. Na tym zebraniu nie 

byłam obecna, nie mogłam być. Mówię o zebraniu, które organizował Pan sołtys. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Zakończmy to, bo to naprawdę nie ma sensu dyskutować bo, będziemy znowu wracać tam 

do jakichś rzeczy. Ja dziękuję, przepraszam. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze chciałby? Pan Janusz Harazin. 

RADNY JANUSZ HARAZIN 

Jeszcze ja bym chciał krótko, tak bardziej o przyszłości niż o przeszłości tym razem. Smuci 

mnie po prostu ten wniosek, bo wydawało mi się już w ostatnim czasie, że nasza Rada 

gdzieś tam próbuje się dogadać. Każdy ma nieraz swoje zdanie, ale spotkania Rady 

wyglądały jak dla mnie coraz lepiej. Mieliśmy jakiś taki wspólny cel, że chcemy rzeczywiście 

dla naszych mieszkańców jak najlepiej. Tu niepotrzebnie według mnie ten konflikt  

z Warszowic przechodzi na Radę. Ten podział będzie widoczny niestety pewnie już do końca 

kadencji. To mnie smuci najbardziej, bo tutaj każdą z osób bardzo szanuję za to co robi. 

Mi się wydaje, że każda z Was tutaj osób zrobiła o wiele więcej niż ja i cieszę się, że tu 

jestem na Radzie z Wami, mogę ją tworzyć, ale ta przyszłość mnie martwi po prostu.  

Mi się wydaje, że nie było to potrzebne. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z gości zaproszonych ewentualnie chce coś określić. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Ale co to jest. Jak to zaproszeni goście? 
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PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Ale to ja jestem jeszcze Przewodniczącym, ale to do tego punktu. 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

To jest sesja. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

W związku z tym dziękuję, tak. Wniosek formalny Grzegorz Cyrulik. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Drodzy Państwo, żeby przerwać tą dyskusję składam wniosek formalny o głosowanie bez 

dyskusji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Po prostu przechodzimy do punktu dalej, bo i tak nikt już chyba nie chciał zabrać głosu, 

więc po pierwsze: w celu przeprowadzenia głosowania nad odwołaniem przewodniczącego 

oraz ewentualnym wyborem przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice niezbędne jest 

powołanie trzyosobowej Komisji skrutacyjnej. Proszę o zgłoszenie kandydatur do komisji. 

Czy Pan Henryk Opacki wyraża zgodę? 

 

RADNY HENRYK OPACKI 

Wyrażam. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Ja bym zaproponował Pana Tomasza Żuchowskiego. 

 

RADNY TOMASZ ŻUCHOSKI 

Wyrażam zgodę. 

 

RADNY JANUSZ HARAZIN 

Jeśli można ja zgłaszam Karolinę Szymaniec-Mlicką. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Czy Pani Karolina wyraża zgodę? 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

Tak wyrażam. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Czy są jeszcze jakieś inne kandydatury, ewentualnie jeżeli nie, to zgłaszam wniosek  

o zamknięcie listy kandydatów. Proszę o przeprowadzenie głosowania kto jest za 

zamknięciem listy kandydatów do Komisji skrutacyjnej. Głosowanie na tabletach, 

głosowanie jawne: za, przeciw, wstrzymuję się.  

 

Głosowanie w sprawie: zamknięcia listy kandydatów do Komisji skrutacyjnej: 1. Henryk 

Opacki 2. Tomasz Żuchowski 3. Karolina Szymaniec-Mlicka 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Przystępujemy do głosowania w sprawie powołania Komisji skrutacyjnej. Kto jest za tym, 

aby w Komisji skrutacyjnej zasiedli zgłoszeni radni, czyli Pani Karolina Szymaniec - Mlicka, 

Pan Tomasz Żuchowski i Pan Henryk Opacki. Głosowanie na tabletach, głosowanie jawne: 

za, przeciw wstrzymuję się.  

 

Głosowano w sprawie: powołania Komisji skrutacyjnej w skladzie: 1. Henryk Opacki  

2. Tomasz Żuchowski 3. Karolina Szymaniec-Mlicka 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Proszę Komisję skrutacyjną o zajęcie miejsca przy stole i wybranie spośród siebie 

przewodniczącego. Ja w międzyczasie poinformuję o sposobie głosowania: radny  

na przygotowanej karcie do głosowania o treści odwołanie przewodniczącego Rady Gminy 

Pawłowice stawia znak X w odpowiedniej kratce oznaczonej TAK lub NIE. Sposób 

głosowania: tajny. Informuje, że uchwała w sprawie odwołania przewodniczącego Rady 

Gminy Pawłowice zostanie uznana za podjętą w przypadku, gdy większością głosów na TAK 

radni przegłosują odwołanie przewodniczącego Rady w głosowaniu tajnym. Proszę Komisję 

skrutacyjną o sprawdzenie czy urna jest pusta. Dziękuję. Proszę przewodniczącego Komisji 

skrutacyjnej o wywoływanie kolejno radnych do stołu i wydanie karty do głosowania w celu 

tajnego oddania głosu. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Będę teraz po kolei odczytywać z listy, nazwiska radnych. Każdy radny otrzyma kartę  

do głosowania jak było mówione TAK/NIE. Głosowanie jest tajne, także radni będą 

głosować w przygotowanym odpowiednio miejscu i oddawać swoje głosy do urny. Zgodnie 

z otrzymaną interpretacją prawną radny, którego dotyczy głosowanie, czyli w tym wypadku 

Pan Przewodniczący Damian Herman nie bierze udziału w głosowaniu. Także 14 radnych 

odda głosy. Możemy przejść do głosowania Pan radny Grzegorz Cyrulik, Pan radny Dariusz 

Czakon, Pan radny Dusza Zbigniew, Pan radny Piotr Fojcik, Pani radna Irena Grabowska, 

Pan radny Gryckiewicz Krzysztof, Pan radny Janusz Harazin, Pani radna Helena Matera, 

Pan radny Opacki Henryk, Pani radna Pietrek Bogusława, Pan radny Andrzej Szaweł, teraz 

moja kolej, radna Karolina Szymaniec, Pan radny Kamil Wawrzyczek, Pan radny Tomasz 

Żuchowski. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Punkt 4, poproszę Komisję skrutacyjna o policzenie głosów i odczytanie protokołu  

z głosowania. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Komisja skrutacyjna w składzie Szymaniec -Mlicka Karolina przewodnicząca Komisji, 

Opacki Henryk członek, Żuchowski Tomasz członek stwierdza, że w głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 radnych, z urny wyjęto 14 kart ważnych, kart 

nieważnych 0, głosów ważnych stwierdzono 14, głosów nieważnych stwierdzono 0. Na TAK 

oddano 8 głosów, na NIE oddano 6 głosów. Komisja stwierdza, że wniosek o odwołanie 

radnego z funkcji przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice uzyskał minimalną liczbę 

głosów i związku z tym radny Damian Herman został odwołany z funkcji Przewodniczącego 

Rady Gminy w Pawłowicach. Dziękuję 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Informuję, że w wyniku tajnego głosowania uchwała w sprawie odwołania 

Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice została podjęta większością głosów to jest 8 za. 

Ze swojej strony chciałbym podziękować rodzinie, która wybaczała mi, że nie było mnie 

jeszcze częściej w domu, a i tak często nie bywałem już wcześniej. Dziękuję za współpracę 

pracownikom Urzędu Gminy, Panu Wójtowi, Pani Wicewójt. Wierzę że funkcję 

przewodniczącego pełniłem godnie, dodatkowo wnosząc w nią trochę uśmiechu i humoru. 

Widocznie to jeszcze nie ten czas. Dziękuję również mieszkańcom za wspieranie mnie 

również w tych trudnych chwilach. Przekazuję prowadzenie kolejnego punktu, 

Wiceprzewodniczącemu Panu Grzegorzowi Cyrulikowi. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję bardzo. Ja ze swojej strony chciałem podziękować za dwa i pół roku wspólnego 

zasiadania przy stole prezydialnym z Panem Damianem. Naprawdę dziękuję, było to dla 
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mnie bardzo dobre doświadczenie. Także dzięki za współpracę. Oby tak się spotkać znowu 

za jakiś czas. Ogłaszam 5 minutową przerwę. 

... (po przerwie):  

Witam ponownie kontynuujemy przebieg sesji. Przechodzimy do punktu 14, podjęcie 

uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice. Czy ktoś z Państwa 

radnych chce zabrać głos zanim Komisja skrutacyjna zacznie czynić swoją powinność? Nie 

widzę, w takim razie proszę Komisję skrutacyjną o przystąpienie do przeprowadzenia 

głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy o przyjęcie kandydatów do 

na przewodniczącego. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Przyjmujemy zatem zgłoszenia kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice. 

 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Zgłaszam, jeśli mogę radną Helenę Materę. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Radna Helena Matera wyraża zgodę? 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Wyrażam zgodę.  

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś kandydatury? Nie ma, listę kandydatów możemy 

uznać za zamkniętą. Mamy jednego kandydata na przewodniczącego Rady Gminy. Jest to 

Pani Helena Matera. Dziękuję. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Proponuję przegłosować zamknięcie listy kandydatów. Wiem, że Pan Przewodniczący ma 

chyba takie uprawnienia, ale przegłosujemy. Kto jest za tym, żeby zamknąć listę 

kandydatów na przewodniczącego.  

 

Głosowano w sprawie: zamknięcia listy kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy 

Pawłowice 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (1) Janusz Harazin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Ponieważ mamy jednego kandydata, a raczej kandydatkę wybory będą polegały na tym, 

że na karcie do głosowania Ci z Państwa, którzy głosują za Panią radną Heleną Materą na 

Przewodniczącą Rady Gminy wstawiają znak TAK, ci którzy nie są, stawiają znak NIE. Co 

ważne, tak jak zostało nam przedstawione, jeśli chodzi o regulacje prawne Pani Helena 

Matera nie bierze udziału w głosowaniu. Także 14 radnych odda głosy. Wyczytam teraz po 

kolei radnych.  

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Proszę jeszcze urnę postawić z powrotem na miejsce i sprawdzić czy urna jest pusta. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Pan radny Grzegorz Cyrulik, Pan radny Zbigniew Dusza, Pan radny Piotr Fojcik, Pani radna 

Irena Grabowska, Pan radny Gryckiewicz Krzysztof, Pan radny Janusz Harazin, Pan radny 

Damian Herman, Pan radny Opacki Henryk, Pani radna Bogusława Pietrek, Pan radny 

Andrzej Szaweł, Szymaniec-Mlicka Karolina oddaję głos, Pan radny Kamil Wawrzyczek  

i Pan radny Tomasz Żuchowski. 
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WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Zakończyliśmy głosowanie. Proszę teraz Komisję skrutacyjna o przeliczenie głosów  

i odczytanie protokołu z głosowania. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Komisja skrutacyjna w składzie Szymaniec-Mlicka Karolina Przewodnicząca Komisji, Opacki 

Henryk członek, Żuchowski Tomasz członek stwierdza, że zgłoszono jednego kandydata  

na funkcje przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice, który wyraził zgodę  

na kandydowanie. Była to Pani Helena Matera. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

na ogólną liczbę 15 radnych. Z urny wyjęto 14 kart ważnych, kart nieważnych 0, głosów 

ważnych stwierdzono 14, głosów nieważnych stwierdzono 0. Na TAK oddano 7 głosów  

na NIE oddano 7 głosów. Komisja stwierdza, że kandydat nie uzyskał wymaganej 

bezwzględnej liczby głosów. Komisja zarządza drugą turę głosowania. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję bardzo. Proszę kontynuować drugą turę wyborów.  

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Druga tura wyborów. Rozpoczynamy od zgłoszenia kandydatów. 

 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Zgłaszam ponownie Panią Helenę Materę, radną Helenę Materę. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Tak wyrażam zgodę.  

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Dziękujemy. Czy są jeszcze inni kandydaci.  

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Kto jest za zamknięciem listy kandydatów? Panie Opacki proszę wrócić na miejsce, 

głosujemy na tabletach. Głosujemy z zamknięciem listy kandydatów.  

 

Głosowano w sprawie: zamknięcia listy kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy 

Pawłowice 2 tura: 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin,Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

Proszę ponownie Komisję skrutacyjną o zajęcie miejsc i przeprowadzenie głosowania. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Zaczynamy ponownie głosowanie. Zasady jak poprzednio, odczytuję, głosujemy. Pan radny 

Grzegorz Cyrulik, Pan radny Dariusz Czakon, Pan radny Zbigniew Dusza, Pan radny Piotr 

Fojcik, Pani radna Grabowska Irena, Pan radny Gryckiewicz Krzysztof, Pan radny Janusz 

Harazin, Pan radny Damian Herman, Pan radny Opacki Henryk, Pani radna Bogusława 

Pietrek, Pan radny Andrzej Szaweł, według listy moja kolej, także oddaję głos, Pan radny 

Kamil Wawrzyczek, Pan radny Tomasz Żuchowski. Komisja skrutacyjna w składzie 

Szymaniec-Mlicka Karolina Przewodnicząca Komisji, Opacki Henryk członek, Żuchowski 

Tomasz członek stwierdza, że zgłoszono jednego kandydata na funkcję przewodniczącego 

Rady Gminy Pawłowice, który wyraził zgodę na kandydowanie. Była to radna Helena 

Matera. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 radnych, z urny wyjęto 

14 kart ważnych, kart nieważnych 0, głosów ważnych stwierdzono 14, głosów nieważnych 

stwierdzono 0, na TAK głosowało 7 radnych, na NIE głosowało 7 radnych. Komisja 

stwierdza, że kandydat nie uzyskał wymaganej bezwzględnej liczby głosów i zarządza 

trzecią turę głosowania. 
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WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Drodzy Państwo zanim przejdziemy do trzeciej tury głosowania ponownie zgłaszamy 

kandydatów. Informuję Państwa, że jeżeli w tym głosowaniu nie wybierzemy 

Przewodniczącego przechodzimy, do punktu 15 dzisiejszej sesji. Proszę kontynuować. 

 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Jeśli można to znowu zgłaszam Panią radną Helenę Materę. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Tak, wyrażam zgodę. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Więcej kandydatów nie widzę, także mamy jednego kandydata na Przewodniczącą Rady 

Gminy jest to pani Helena Matera. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Zanim zamkniemy listy kandydatów to ja mogę podać kandydata swojego. Ja chciałbym 

zaproponować jedną z radnych, która najdłużej pełni funkcję radnej w gminie Pawłowice - 

Panią Bogusię Pietrek jako kandydata na Przewodniczącego Rady Gminy. Pani Bogusiu 

proszę rozpatrzyć tę propozycję. 

 

RADNA BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo za typowanie mnie na przewodniczącą jednak niestety odmawiam. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję to głosujemy za zamknięciem listy kandydatów. Głosujemy na tabletach. Kto jest 

z Państwa za zamknięciem listy kandydatów?  

 

Głosowano w sprawie: zamknięcia listy kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy 

Pawłowice 3 tura: 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Kamil 

Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

PRZECIW (1) Janusz Harazin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

Proszę ponownie Komisję skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ KAROLINA SZYMANIEC-MLICKA 

Tak samo jak w poprzednich dwóch turach głosujemy tajnie na kartkach TAK bądź NIE. 

Będę odczytywać po kolei: Pan radny Grzegorz Cyrulik, Pan radny Dariusz Czakon, Pan 

Zbigniew Dusza, Pan Piotr Fojcik, Pani Grabowska Irena, Pan Gryckiewicz Krzysztof, Pan 

Janusz Harazin, Pan Herman Damian, Pan Opacki Henryk, Pani Bogusława Pietrek, Pan 

Andrzej Szaweł, teraz moja kolej Karolina Szymaniec-Mlicka oddaję głos, Kamil 

Wawrzyczek, Żuchowski Tomasz. Wszyscy radni oddali głos, komisja przystępuje  

do liczenia głosów. Komisja skrutacyjna w składzie Szymaniec-Mlicka Karolina 

przewodnicząca Komisji, Opacki Henryk członek, Żuchowski Tomasz członek stwierdza, że 

zgłoszono 1 kandydata na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice, który wyraził 

zgodę, była to Radna Helena Matera. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych na ogólną 

liczbę 15 radnych, z urny wyjęto 14 kart ważnych, kart nieważnych 0, głosów ważnych 

stwierdzono 14, głosów nieważnych stwierdzono 0. Na TAK oddano 7 głosów, na NIE 

oddano 7 głosów. Komisja stwierdza, że kandydatka nie uzyskała wymaganej bezwzględnej 

liczby głosów i nie została wybrana na przewodniczącą Rady Gminy. Dziękuję. 
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WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję komisji skrutacyjnej. Proszę zająć miejsca. Drodzy Państwo w związku  

z przeprowadzeniem trzech tur wyborów na przewodniczącego Rady Gminy, nie wyłoniono 

przewodniczącego, w związku z tym do następnej sesji obradom Rady Gminy będzie 

przewodniczył jego zastępca czyli ja. I dzisiaj przechodzimy do punktu 15. 

 

Ad. 15 

Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Szanowni radni, szanowni goście chciałem podziękować z tego miejsca za współpracę, dwa 

i pół roku wspólnej pracy byłemu przewodniczącemu Damianowi Hermanowi. Obrady Rady 

super prowadzone, natomiast przez ten okres nie udało się niestety pogodzić wspólnego 

interesu. A wspólny interes to jest dobro mieszkańców Gminy Pawłowice. I też tak  

w dzisiejszym głosowaniu jak widzimy 7 na 7. Ja myślę, że tutaj zastępca 

przewodniczącego w najbliższym czasie poczyni jakieś starania, bo nie może być tak,  

że w gminie osiemnastotysięcznej nie będzie przewodniczącego Rady. W związku z tym 

jest czas do następnej sesji, aby dojść do porozumienia o wyborze przewodniczącego. 

Szanowni Państwo ja od 90 roku jestem tutaj w Radzie i pierwsza tylko kadencja, która 

była 1990 rok do 1994, coś podobnego się wydarzyło jak w tej chwili czyli po prawie  

29 latach podobna sytuacja. Tam jeżeli popatrzycie w tą historię nie najlepiej się to 

skończyło dla mieszkańców, dla naszej gminy i tutaj myślę, że radni staną na wysokości 

zadania i obiorą prawidłowy kierunek. Także tutaj na ręce wiceprzewodniczącego w tej 

chwili to składam, a przewodniczącemu dziękuję. Jako radny myślę, że dalej będzie 

współpracował z Wójtem, z radnymi, pracownikami Urzędu Gminy. Dziękuję bardzo. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję Panie Wójcie. Myślę, że radni znajdą wyjście z sytuacji, a jeżeli nie znajdą wyjścia 

z sytuacji to jestem gotów do końca prowadzić obrady sesji Rady Gminy i także jeżeli nie 

zostanie przewodniczący wybrany zostaje zastępca. Także jestem gotów przejąć  

to zadanie. Przechodzimy do punktu 16. 

 

Ad. 16 

Wolne głosy i wnioski. Czy ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos? Nie widzę, ktoś  

z gości, sołtysi? Też nie widzę, to ja sobie jeszcze pozwolę w wolnych głosach i wnioskach. 

Drodzy Państwo, bo dzisiaj już oficjalnie w związku z opublikowaniem listy przydziału 

samochodów bojowych dla Ochotniczych Straży Pożarnych jednostka z sąsiednich 

Warszowic otrzymała przydział na samochód bojowy, także gratulacje i tutaj jeszcze raz 

bo jakoś tutaj ze strony Rady nie było podziękowań do Pana sołtysa. Chciałem Panu 

sołtysowi Andrzejowi Szawłowi również podziękować za wkład jaki włożył w pozyskanie 

tego samochodu, bo razem staraliśmy się. Dziękuję wszystkim, którzy byli zaangażowani, 

oczywiście Pan Wójt, Pan sołtys, nie będę wspominał o mojej osobie, ale Panu Posłowi 

Grzegorzowi Gaży, który się również bardzo zaangażował w to, także z mojej strony 

serdeczne podziękowania, a Warszowicom gratuluję nowego samochodu. Przechodzimy  

do punktu 17. 

 

Ad. 17 

Zamykam 45 sesję Rady Gminy Pawłowice. Dziękuję. Do zobaczenia na następnej sesji. 


